Sample Question : La Guerre
NON à la guerre en Syrie. Si vous deviez envoyer votre opinion aux dirigeants des pays en guerre, qu’est-ce que vous leur diriez ?

You the commandors of the war of Syria, I understand that you are living through difficult moments. I would like to speak about the subject of the War of Syria. However, I would not like to intervene militarily as this intervention creates more violence again. I would like to intervene with peace. In my opinion, you have among you the power to stop the massacre, if you turn your eyes towards peace.
You must speak in order to understand eachother. You must discuss. You must negociate. Have you learnt nothing from the lessons of history. You must say no to war. Imagine what will remain of our world after a nuclear war ? Peace is better than wear. 

[bookmark: _GoBack]Vous les dirigeants de la guerre de Syrie je comprends que vous viviez des moments très difficiles. Je voudrais parler au sujet de la guerre de Syrie. Pourtant je ne voudrais pas intervenir militairement puisque cette intervention créerait plus de violence encore. Moi je voudrais intervenir avec la paix. A mon avis, vous avez entre vous le pouvoir d’arrêter la massacre si vous tournez vos yeux vers la paix. IL faut parler pour se comprendre. IL faut discuter. IL faut négocier. N’avez-vous rien appris des leçons de l’histoire ? IL faut dire non à la guerre. Imaginez, que resterait-t-il de notre monde après une guerre nucléaire ? Mieux vaut la paix que la guerre.
